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Qalaa reports 21% year-on-year top-line revenue improvement 

in 3Q16 owing to increases in TAQA Arabia and ASEC 

Holding revenues; Tawazon sees a 68% y-o-y increase in 

EBITDA and ERC is 91% complete; consolidated net losses 

after minority interest stand at EGP 207.6 mn  
 
The company recorded revenues of EGP 1,792.9 million in the third quarter of 2016 
with the largest contributions coming from the energy (45%) and cement (32%) 
sectors 
 
Qalaa Holdings, an African leader in energy and infrastructure (CCAP.CA on the Egyptian Exchange, 

formerly Citadel Capital), released today its consolidated financial results for the third quarter of 2016, 

reporting revenues of EGP 1,792.9 million (9M16: EGP 5,323.7 million) in the third quarter of 2016 with the 

largest contributions coming from the energy (45%) and cement (32%) sectors. The company also reported a 

consolidated net loss after minority interest of EGP 207.6 million (9M16: EGP 737.4 million). The 21% year-

on-year improvement in revenues was largely attributable to a 25% increase in TAQA Arabia revenues and 

27% increase in ASEC Holding revenues. 

 

Comparative 2015 figures are adjusted to reflect the divestment of ASEC Minya, ASEC Ready Mix, Misr 

Qena Cement, Rashidi El-Mizan, RIS, Tanmeyah and Mashreq, eliminating the figures of divested companies 

in addition to figures of investments held for sale starting 1Q16, including Africa Railways. Additionally, 

ASCOM’s 2016 results were added to Qalaa’s 2015 figures, owing to ASCOM’s income statement 

consolidation starting 3Q15, for a more accurate comparison of year-on-year results. 

 

“Qalaa’s performance during the third quarter continues to reflect the resilience of its subsidiaries in the face 

of an increasingly challenging operating environment,” said Qalaa Holdings Chairman and Founder Ahmed 

Heikal. “Our top-line improvement in 3Q16 was driven primarily by our energy and cement assets, 

exemplifying the prudence of our strategy to shed non-profitable investments while focusing on our proven 

winners.” 

 

“Like all businesses operating in Egypt, Qalaa and its portfolio companies will be affected by the recent 

economic policies rolled out by the Egyptian government. With the long-awaited float of the pound now 

behind us and as the government continues to make headway in cutting back energy subsidies, we are 

increasingly optimistic about the direction the economy is headed today,” Heikal added. “We see these critical 

steps unlocking significant opportunities across the industries in which we operate.”  

 

The float of the pound is set to directly benefit Qalaa’s energy subsidiaries, primarily at the Egyptian Refining 

Company (ERC), where its USD-denominated revenues – once operational – will lead to a surge in Qalaa’s 

consolidated financials denominated in EGP. ERC is Qalaa’s US$ 3.7 billion Greenfield petroleum refinery in 
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the Greater Cairo area which has reached overall completion progress of 91% as of September 2016 with all 

of the heavy/major equipment installed at the construction site.  

 

Energy distribution subsidiary TAQA Arabia will also capitalize on fuel subsidy cuts with higher prices at the 

pumps pushing margins for the company’s marketing arm. Meanwhile, Qalaa’s mining platforms, ACCM and 

Glassrock, will benefit from the float as both companies export the bulk of their production, and Nile 

Logistics will become a more economical alternative for road transport of goods as trucking rates are expected 

to rise significantly on the back of higher fuel costs. 

 

EBITDA for the quarter came in 32% lower with EGP 85.7 million, down from EGP 125.9 million in 3Q15, 

on the back of cost increases across the board, a result of the significant devaluation of the EGP and the 

prevailing inflationary environment drawing raw material and feedstock prices up for Qalaa’s subsidiaries.  

The company is implementing cost-cutting strategies and working towards managing foreign currency risk at 

both the subsidiary and Qalaa Holdings levels.   

 

FX gains came in at EGP 19.9 million in 3Q16, a reversal of last year’s loss of EGP 5.1 million. 

 

Discontinued operations recorded losses of EGP 101.3 million in 3Q16, 83% of which are related to Africa 

Railways.  Net Loss after Minority Interest stood at EGP 207.6 million in 3Q16 (9M16: EGP 737.4 million), 

compared to the 3Q15 loss of EGP 135.7 million (9M15: EGP 258.8 million).  

 

“Our primary focus over the coming period will be to manage our foreign currency risk particularly with 

regard to our USD-denominated debt at the Qalaa Holdings level,” said Qalaa Holdings Co-founder and 

Managing Director Hisham El-Khazindar. “In that regard, Qalaa will continue to push forward with its 

divestment strategy, with a focus on exiting assets that would generate USD-denominated proceeds to be 

channeled towards debt repayment at both the holding and platform levels,” El-Khazindar added. 

 

Qalaa Holdings’ full business review for 3Q2016 and the financial statements on which it is based are now 

available for download on ir.qalaaholdings.com.  

 

—Ends— 

Previous Qalaa Holdings press releases on this subject and others may be viewed online from your computer, 

tablet or mobile device at qalaaholdings.com/newsroom 

 

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. 

Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, 

Cement, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit qalaaholdings.com. 

 

Forward-Looking Statements 

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, 

projections, opinions and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties 

and other factors, and undue reliance should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes 
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“targets” or “forward-looking statements,” which can be identified by the use of forward-looking terminology such as 

“may,” “will,” “seek,” “should,” “expect,” “anticipate,” “project,” “estimate,” “intend,” “continue” or “believe” or the 

negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Actual events or results or the actual 

performance of Qalaa Holdings may differ materially from those reflected or contemplated in such targets or forward-

looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties. 

 

 

For more information, please contact 

Ms. Ghada Hammouda 

CMO & Head of Marketing Communications  

Qalaa Holdings 

 

ghammouda@qalaaholdings.com 

Tel: +20 2 2791-4439  

Fax: +20 22 791-4448 

Mobile: +20 106 662-0002 

Twitter: @qalaaholdings 
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في  2016خلان اعردع اعثاعث من عام  %21نمو إيرادات شررررال اعة بل دمبسن يررر و  

 ك اعةادضرررلا  ااحدال اعرطررر    ل ضرررول اعممررراقمل اعةويل عطرررراري ةاول عرد ل   يررر

 مطررر ا اعطرررال اعم ررريل ع ركرير يكرم   %68عطرررال اوا ت ارا ع دمبسن يرر و  

 م  وت ج  ه 207.6ا  شرال اعة بل امج  صافي خمائر دة مل %91د مبل 

صججرارة  يحئل قطاع الطاقلو ،2016الثالث من عام خلال الربع  جايهم يار  1.8إيرادات بقيمل  سججت ا الائا ا المتم ل لكججرلل الق  ل

 %32ي يه قطاع الأسماا باسبل و %45، حيث ب غا مساهمئه الثالثالربع  خلال كرللالإيرادات 

 

 

وهي شررة ا ةاةدف  ي اثرررار ةات ال  اا والبنيا ايثرر ثرريا برصررة  (CCAP.CA  ود البوةصررا الرصررةيا) أعلنت اليوم شررة ا العل ا

 1.8، حيث بلغت الإيةادات الرجر ا 2016ثرربرربة  30عن النر ةج الر ليا الرجر ا والرثرررعلا للررةف الر ليا الرنرةيا  ي  –وأ ةيعي  

رليون جنيه  207.6صرر  ي خثرر ةة بعيرا رثررجيل  وصرر حذ كل ، %21بزي دف ثررنويا ادةه   رنرةدًاالا لث رلي ة جنيه خلال الةبع 

شرررة ا   اا عةبيا بر دل  نرو إيةاداتخلال الةبع الا لث إلى اةرر ع إيةادات شرررة ا العل ا  ويةجع الرضرررل  ي .خلال نرس الررةف

 .خلال نرس الررةف %27اةرر ع إيةادات رجروعا أثي  الع بضا بنثبا  كل  و %25ثنوي 

 .%32ويليه ا  ع ايثرنت بنثبا  %45إيةادات الشة ا خلال الةبع الا لث، حيث بلغت رث هرره صداةف واد احرل ا  ع ال  اا 

لرثررررةيل رع ةنا ايدام الر لي للشررررة ا، حيث رم اثرررررب  د نر ةج  2015ا رت شررررة ا العل ا بةع دف ربويذ نر ةج الةبع الا لث رن ع م 

، ان ، والةشيدي الريزان –وأثي  للخةث نا الج هزف، ورصة للأثرنت الشة  ت الري رم الرخ ةج رنة ، وهي شة  ت أثي  الرني ، 

والةشررررريدي للحلول الرر  رلا، ورشرررررة  للبرةول، ورنريا للررويل ررن هي الصرررررغة، و كل  افثررررررار ةات الرحرر  بة  لغة  البيع 

  ب ل  رل اعرب ةًا رن الةبع الا لث لشررة ا أثرر وم والري بدأ رجري ة 2016وررضرررن أ ةي   ةيل وايز،  ضررلاً عن إضرر  ا نر ةج ع م 

 .2015ل  م 

رليون  737.4جنيه، بينر  بلغ صرررر  ي الخثرررر ةة  ةاترلي  5.3، بلغت إيةادات شررررة ا العل ا 2016أشررررةة رن ع م  9وخلال أول 

 جنيه.

أن نر ةج الةبع الا لث ر  س رةونا افثررررار ةات  و ي هكا الثررري   أوضررر  أحرد هي ل رئثرررس وةةيس رجلس إداةف شرررة ا العل ا،

الر ب ا للشة ا  ي رواجةا الرحدي ت الرشغيليا الةاهنا، وأن نرو الإيةادات خلال الةبع الا لث يةجع بصرا ةةيثيا إلى ايدام العوي 

ع ت رح وةه   ي الرخ ةج رن الرشةولع  عي ال  اا وايثرنت،  ير  يجثد ثلارا افثرةاريجيا الري رربن ه  الإداةف والري رربلوة 

 .وافثرر دف رن ادةرة  الررزايدف على النرو الةةيثياثرار ةات اف غية الةةيثيا رع الرة يز على

ر ون برنأى عن رأاية الثي ث ت افارص ديا الري أاةرة  الح ورا الرصةيا خلال الررةف الر ضيا لن أن شة ا العل ا وأض ف هي ل 

ول ن دون أن ين ل كل  رن رر ئلة  رج ه رثرررعبل افارصرر د  –الشررة  ت والرئثررثرر ت على الثرر حا الرصررةيا  شررأنة  شررأن جريع –

الدوفة وافرج ه إلى رخري  دعم ال  اا واثربداله ب لدعم الرب شة للرثرحعين  أر مالرصةي وف ثير   ي ضوم رحةية ايرا الجنيه 

الخ وات الح ثررررررررا ثررررررروف ي ون لة  رةدود إيج بي  ويل ايجل على الع  ع ت ان عرن  الر را بأن رل   ،  ير  ي  سالحعيعيين

 افارص ديا الري رثرارة بة  شة ا العل ا.

أن يصررررذ ر ويم الجنيه  ي صرررر ل  افثرررررار ةات الر ب ا الري رثررررجل إيةادارة  ب لدوفة ايرةي ي، وأبةزه  الشررررة ا ورن الررواع 

ورجدة  .شرررة ا العل ا عند ا رر ل الرشرررةوعثررررارة عن نعلا ه ةلا ب لنر ةج الر ليا الرجر ا لالرصرررةيا للر ةية  ي ا  ع ال  اا الري 

رلي ة  3.7على إا را رنشررأف ر ةية رر وةف  ي الع هةف ال بةى بر لرا اثرررار ةيا الإشرر ةف إلى أن الشررة ا الرصررةيا للر ةية ر رل 
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رم رة يذ جريع الر دات الاعيلا  ي رواع ربة الر ضررررررري وبحلول ثررررررربر %91الرشرررررررةوع  ا رر ل، حيث بلغ ر دل دوفة أرةي ي

 .الرشةوع

، حيث يهر ويم الجنرن  شررة ري أثرر وم لرصررنيع ال ةبون ت وال ير وي ت وجلاس ةو وهم اثرررار ةات ا  ع الر دين   ر  ثرررثرررريد

 رن أن رثرررريد شررة ا   اا عةبيا أخةى ررواع الإداةف ورن ن حيا رعوم  لا الشررة رين برصرردية جزم  بية رن إنر جةر  إلى الخ ةج.

 ت بأنشررر ا رثرررويي وروزيع الرنرج  لر لي رحثرررين ه رلأ ايةب ل الخ  زي دف أثررر  ة الواود وبورخري  دعم الرنرج ت البرةوليا 

، ايرة الرنرج ت البرةوليا بر   ي كل  واود الثروفة اةرر ع أثر  ةرثررريد اثررار ةات النعل والدعم اللوجيثرري رن  ر  ثر البرةوليا.

 ثرخدام وث ةل بديلا أال ر لرا ورن بينة  حلول النعل النةةي الري رعدرة  شة ا ن يل لوجيثري س.فالكي ثيئدي إلى ثةعا الرحول 

، وهو 2016ل الةبع الا لث رن رليون جنيه خلا 85.7بلغت ايةب ل الرشغيليا ابل خصم الضةاةذ والرواةد والإهلا  وافثرةلا  

ح لا ايةب ل الرشررغيليا ي  س انخر   و .2015رليون جنيه  ي الةبع الا لث رن ع م  125.9رع بل  %32انخر   بر دل ثررنوي 

الرضررخم الري يرة بة  افارصرر د الرصررةي ورأايةه  على هي ل الرصررةو  ت والر  ليف، وف ثررير   ي  ل رخري  ايرا الجنيه رر  

 ي   رر لع إداةف العل ا إلى الرضي ادرً رن ام و لى اةرر ع أث  ة الخ ر ت وردخلات الإنر ج الخ صا بجريع اثرار ةات العل ا.أدى إ

ر زيز آلي ت إداةف رخ  ة ال رلا خلال الرةحلا الع درا على رثرررروى شرررة ا ب لإضررر  ا إلى  خر  الرصرررةو  ترنريك اثررررةاريجيا 

 .العل ا واثرار ةارة  الر ب ا

 ي صرروةف أةب ل  ةو  أثرر  ة الصررةف  2016خلال الةبع الا لث رن ع م  رليون جنيه 19.9حععت شررة ا العل ا ر  ثررذ بعيرا 

 الر ضي. مرليون جنيه خلال ال   5.1رع بل خث ةة ادةه  

، 2016رن ع م رليون جنيه خلال الةبع الا لث  101.3شة ا  ي رعلي  خث ةة ال رلي ت غية الرثررةف، حيث بلغت النجحت واد 

  رن رل  الخث ةة رةجع لشة ا أ ةي   ةيل وايز. %83رليون جنيه خلال الةبع الث بي، علرً  بأن  131.4رع بل 

رع بل  2016رليون جنيه خلال الةبع الا لث رن ع م  207.6ثررررجلت النر ةج الر ليا الرجر ا لشررررة ا العل ا صرررر  ي خثرررر ةة بعيرا 

أشةة رن ال  م الج ةي رع بل  9رليون جنيه خلال أول  737.4 ضي، بينر  بلغ ص  ي الخث ةة رليون جنيه خلال ال  م الر 135.7

 .2015رليون جنيه خلال نرس الررةف رن ع م  258.8

ورن ج نبه لرت هشرر م الخ زنداة الشررةي  الرئثررس وال ضررو الرنردذ لشررة ا العل ا، أن إداةف الشررة ا رر لع إلى ر زيز آلي ت إداةف 

ا خلال الرةحلا الع درا، وخ صرررررا الرديوني ت الرعورا ب لدوفة ايرةي ي على رثرررررروى شرررررة ا العل ا واثررررررار ةارة  رخ  ة ال رل

ثرةاريجيا الرخ ةج رن ايصول غية الةةيثيا ورحديدا ايصول الري ثردة ع ةدات  الر ب ا، وكل  رن خلال الرضي ادر   ي رنريك ا

 لرعورا ب ل رلا ايجنبيا.دوفةيا فثرخدارة   ي ثداد الرديون ت ا

 ير ن رحريل العواةم الر ليا لشة ا العل ا ورر ب ا أدام الشة ا والنر ةج الر ليا الرجر ا، ب لإض  ا إلى الإيض ح ت الررررا ورحليلات

 .ir.qalaaholdings.comعبة زي ةف الرواع الإل رةوني  2016 ثبرربة 30الإداةف يحداث ونر ةج الررةف الر ليا الرنرةيا  ي 

 —نهايل البيان—  

 

 ل اايمك كم مطاعبل اعمجموعل اعكام ل من اعب انات الإخباحيل اع ررادحع عن شرررال اعة بل من خلان  جالع اعكمب وار  اعراد ذ  ااعك اعاواا  اع

 qalaaholdings.com/newsroomعبر  ياحع قاا اعرادط: 

( هي شرلل را رة في اسئثمارات الطاقل والبايل الأساسيل بمصر وأفريقيا، حيث ترلز ع ى CCAP.CA)لود البورصل المصريل  شرال اعة بل

لرعد ال وجيسججججججئي، والئ رين. المزير من الم  ومات ع ى الموقع  قل وا قل، والأسججججججماا، والأم يل، والا طا قطاعات اسججججججئراتيتيل تئطججججججمن ال

  qalaaholdings.comالإليكئروني: 

http://www.citadelcapital.com/
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 اعب انات اعرط ب ل )إدرال اعامل(

خاطر لق  ل. وقر ياطوي ه ا البيان ع ى مالبيانات الواردة في ه ه الوثيقل، والئي لا ت ر حقا ق تاريخيل، تد باا ها ع ى الئوق ات الحاليل، والئقريرات وآراء وم ئقرات شجججججججرلل ا

لى أن ب ض الم  ومات الواردة في ه ه الوثيقل تككل "الأهراف" أو م روفل ومير م روفل، ومير مؤلرة وعوامل أخرى، ولا يابغي الاعئماد ع يه بككل مفرط. ويتب الإشارة إ

ل" أو ر"، "ياوي"، "يواصججج"البيانات المسجججئقب يل" ويمكن تحريرها من خلال اسجججئخرام مصجججط حات تط  يل مثل "ربما"، "سجججوف"، "ي ئم "، "يابغي"، "يئوقع"، "يكجججرع"، "يقر

ت المكجججابهل. ول للأ الأحرال الف  يل أو الائا ا أو الأداء الف  ي لكجججرلل الق  ل قر تخئ ي جوهريا عن ت لأ الئي ت كسجججها مثل "ي ئقر" أو ما هو مافي ماها أو ميرها من المصجججط حا

  .ه ه الأهراف أو البيانات المسئقب يل. ويحئوي أداء شرلل الق  ل ع ى ب ض المخاطر والككوك

 

 

 علايربلام  اعرواص 

 السيرة / مادة حمودة 

 سويق والاتصالات ر ي  قطاع الئ

 (Qalaa Holdingsشرلل الق  ل )

ghammouda@qalaaholdings.com 

  4439-2791 2 20+ هاتي:

 4448-791 22 20+ فال :

  0002-662 106 20+ محمول:

Twitter: @qalaaholdings 

 

 

 


